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Sprawozdanie 

z międzysesyjnej działalności Zarządu Powiatu 

w okresie od 20 grudnia 2023 r. do 18 stycznia 2024 r.   

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 2 posiedzenia.  

 

Pierwsze posiedzenie odbyło się 28 grudnia 2023 r. Podjęto w nim uchwały w sprawach: 

 

1. zmian w budżecie powiatu w Nidzicy na 2023; 

2. zaciągnięcia kredytu krótkoterminowego na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu powiatu w 2024 roku. Kredyt zostanie zaciągnięty w 

kwocie 2 000 000,00 zł jako kredyt w rachunku bieżącym w Banku Spółdzielczym w 

Nidzicy. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem, Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 

kontroli ZOZ w Nidzicy. W związku z tym, że kontrolowane było wykorzystanie środków 

covidowych, które były realizowane na podstawie umowy jaka była zawarta z Wojewodą 

Warmińsko-Mazurskim, a Powiatem Nidzickim, wystąpienie pokontrolne było przedmiotem 

analizy w Urzędzie Wojewódzkim. Urząd Wojewódzki skierował do Starostwa Powiatowego w 

Nidzicy zapytanie „jak my oceniamy działanie i wykorzystanie tych środków covidowych?”. Zarząd Powiatu 

pozytywnie ocenił realizację zadań związanych z COVID-19. P. Wojewoda W-M stwierdził, iż 

argumenty Zarządu Powiatu oraz przesłanki jakimi kierowali się członkowie Zarządu przyjął jako 

racjonalne i odzwierciedlające ówczesne skomplikowane uwarunkowania, które istotnie wpłynęły 

na realizację zadań. Takie stanowisko Wojewoda przekazał do NIK. Następnie, Zarząd Powiatu 

zapoznał się z informacją, że w związku z rozbudową budynku została podpisana umowa na 

wyposażenie budynku m.in. na meble oraz na dostępność dla osób z dysfunkcją wzroku. Ich 

umowa była zawarta z terminem realizacji do 28 grudnia 2023 r., jednakże był zapis w tej umowie, 

że w razie jeżeli nie zostanie inwestycja zakończona w terminie to zastrzegamy sobie wydłużenie 

terminu realizacji. Z uwagi na to, że rozbudowa się nie zakończyła, a dostaliśmy od P. Wojewody 

80 % środków na pokrycie kosztów tego zadania, zostały podjęte działania, żeby wykorzystać część 

tej dotacji. Został przygotowany projekt aneksu, w którym wprowadza się możliwość płacenia 

należności w ratach, w dwóch częściach. Pierwsza część byłaby zapłacona do 29.12.2023 r. za te 

meble, które zostaną dostarczone, a reszta tych należności zostanie zapłacona w 2024 r. Zarząd 

uzyskał informację, że nie udało się nawet częściowo wykorzystać środków, które były 

przeznaczone na dostępność dla osób niedowidzących. Dostępność dla osób niedowidzących 

polegała na tym, że odpowiednio znakuje się podłogi, ściany i drzwi, a w obecnej sytuacji jest to 

niemożliwe. Należność z tych umów będzie musiała być zapłacona w 2024 r. oznacza to, że na 

meble będzie to kwota 200 720,62 zł, a na dostępność 143 528,70 zł co daje kwotę w wysokości 

344 249,32 zł. Są to środki, które trzeba zabezpieczyć na przyszły rok. P. Sekretarz poinformowała, 

że trafiły do nas meble, na które wykorzystamy 467 633 zł z rezerwy, nie uda nam się wykorzystać 

całości. Przyczyną jest nie wywiązanie się z terminu realizacji rozbudowy. W tych umowach na 

meble i dostępność był zapis, który dawał możliwość zmiany terminu realizacji z uwagi na termin 

realizowania rozbudowy. Umowy są rozpoczęte, musimy kontynuować je w 2024 r. muszą być 

zabezpieczone środki, ale trzeba podpisać aneks. Aneksy będą podpisane w 2024 r., po 

zabezpieczeniu środków w budżecie. Mamy opinie od P. Mecenas, że jest możliwe podpisanie 

aneksu nawet po dacie realizacji inwestycji. Zostaną wysłane pisma do wykonawców, że umowy 

będą nadal kontynuowane, i po zabezpieczeniu środków zostaną podpisane aneksy.  
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Następnie, Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na zmianę terminu zakończenia 

rozbudowy/przebudowy budynku Starostwa Powiatowego w Nidzicy dla firmy ARKO-ROL. 

Termin zakończenia realizacji zadania został wydłużony do 31.03.2024 r. Jest to uzasadnione tym, 

że wystąpiły sytuacje, których nie można było przewidzieć, czyli wystąpienie zimowych warunków 

atmosferycznych w grudniu i listopadzie, które uniemożliwiają wykonanie tych inwestycji tj. 

konkretnych prac jakie w ramach tej inwestycji się wykonuje. Do wniosku firma dołączyła wydruki 

ze stacji meteorologicznej, które potwierdzają te zjawiska. O zajecie stanowiska  w tej sprawie został 

poproszony Inspektor Nadzoru Inwestorskiego -P. Wojciech Dobrowolski, który zgodził się z tym, 

że argumentacja Wykonawcy jest słuszna, jeśli chodzi o wydłużenie terminu realizacji budowy ze 

względu na zjawiska pogodowe. Dodał, że niemożliwe jest wykonanie w takich warunkach 

pogodowych pewnych prac elewacyjnych czy instalatorskich, których wykonanie byłoby niezgodne 

z warunkami technicznymi. P. Inspektor dodał, że chciałby uniknąć sytuacji, że w późniejszym 

okresie trzeba byłoby poprawiać pewne rzeczy w okresie gwarancyjnym.  

 

Następnie, Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz przedstawiła wniosek firmy ARKO-ROL 

Wykonawcy rozbudowy/przebudowy Starostwa Powiatowego w Nidzicy odnośnie waloryzacji 

wynagrodzenia. P. Sekretarz przypomniała, że we wrześniu na posiedzeniu Zarządu informowała 

o wniosku firmy o zwiększenie waloryzacji wynagrodzenia. Wyjaśniła, że zwiększenie 

wynagrodzenia jest przewidziane w umowie i jest to zgodne z przepisami prawa zamówień 

publicznych. Jeśli dojdzie do zmiany wartości cen materiałów i usług to Wykonawcy, ale również 

Zamawiającemu (jeśli dojdzie do obniżenia cen) przysługuje prawo zwiększenia lub zmniejszenia 

ceny. We wrześniu Zarząd postanowił o odrzuceniu ww. wniosku o waloryzację. Aktualnie firma 

złożyła ponownie wniosek, dołączyła dokumenty, które w ich ocenie potwierdzają, że wniosek jest 

zasadny, potwierdzają tabelarycznie, że nastąpiła zmiana ceny materiałów. P. Sekretarz 

powiedziała, że mamy wątpliwości co do tego, więc wystąpiliśmy do P. Inspektora o przedstawienie 

stanowiska w tej sprawie. W tej chwili oczekujemy na Jego opinię. P. Inspektor dodał, że jest to 

wynik przepisów, które zostały wprowadzone i możliwości waloryzacji cen, z czego Wykonawcy 

chętnie korzystają. Nadmienił, że nie zgadza się z Wykonawcą w pewnych kwestiach, co do 

sposobu naliczania środków. Jest w tej sprawie w kontakcie z radcami prawnymi obsługującymi 

Starostwo Powiatowe w Nidzicy. Uważa, że ostatecznie trzeba będzie wynegocjować pewien 

kompromis. Powiedział, że zrobił pewne rozeznanie w zakresie cen materiałów, które firma 

przedstawiła. Wydaje się, że ceny przedstawione przez nich są poprawne. Jednakże, w Jego ocenie, 

firma powinna wyliczyć kwotę zwiększenia wynagrodzenia i powinniśmy wówczas kwotę tą 

negocjować.  

 

W dalszej części porządku obrad, P. Starosta poinformował, że był na spotkaniu u Dyrektora 

Oddziału NFZ w Olsztynie P. Andrzeja Zakrzewskiego, celem przedstawienia P. Anny Szypulskiej 

p.o dyrektora ZOZ w Nidzicy. P. Dyrektor NFZ w Olsztynie zna sytuacje szpitala i wie że jego 

sytuacja jest zła, a zobowiązania wymagalne szpitala są duże. Sytuacja w szpitalu nie jest łatwa. P. 

Starosta  wskazał, że na początku roku muszą być podejmowane działania, na pewno w zakresie 

funkcjonowania interny. Dodał, że poinformował, P. Annę Szypulską o tym, że zostanie 

zaproszona na posiedzenie Zarządu po nowym roku,  ponieważ Zarząd będzie chciał otrzymać 

informację nt. funkcjonowania ZOZ i rozmów jakie są prowadzone z lekarzami. Wskazał, że 

wyznaczył P. Dyrektor termin do 15 stycznia na to, aby  interna funkcjonowała w pełnym zakresie. 

Następnie, Zarząd Powiatu w Nidzicy postanowił, aby P. Joanna Maksym była osobą 

upoważnioną do udziału w procedurze dokonania oceny pracy dyrektora Powiatowego Ośrodka 

Rozwoju Edukacji w Nidzicy oraz dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. 
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Ponadto, Zarząd zapoznał się z informacją, że nauczyciele osiągają średnie miesięczne 

wynagrodzenie w okresie styczeń-listopad 2023 r. oraz ze sprawozdaniem z realizacji budżetu 

obywatelskiego w 2023 roku. W tym ostatnim, na 2023 r. było przeznaczone 68 tys. zł. W ramach 

budżetu obywatelskiego wydatkowano 63 846,85 zł. Ogółem zgłoszonych było 10 zadań do 

realizacji, z czego mieszkańcy wybrali 8 zadań. W Janowcu Kościelnym  zrealizowano 1 zadanie 

inwestycyjne - wyposażenie placu rekreacyjnego, w Gminie Kozłowo zrealizowano 3 zadania, z  

tego 1 zadanie było inwestycyjne. W ramach zadań wyposażono Ochotniczą Straż Pożarną w 

Januszkowie i w Kozłowie. Natomiast w Gminie Janowo zrealizowano 2 zadania, z tego  

1 inwestycyjne, tj. doposażenie terenu rekreacyjnego w miejscowości Muszaki. W Gminie Nidzica 

zrealizowano 2 zadania inwestycyjne w miejscowości Nibork Drugi i Załuski.  

 

Drugie posiedzenie odbyło się 10 stycznia 2024 r. Podjęto w nim uchwały w sprawach: 

 

1. wydania opinii w przedmiocie wniosku o wydanie decyzji o zezwolenie na realizację 

inwestycji drogowej polegającej na „Rozbudowie drogi powiatowej nr 1615N wewnątrz wsi 

Janowiec Jastrząbki”. Uchwała opiniuje pozytywnie wniosek firmy Robert Roman Mplan 

sp. z o.o. z siedzibą przy ul. Osińskiego 2/6, 13-100 Nidzica działającej z pełnomocnictwa 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy z siedzibą przy ul. Kolejowej 29, 13-100 

Nidzica dotyczący „Rozbudowy drogi powiatowej nr 1615N wewnątrz wsi Janowiec 

Jastrząbki”. 

 

Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował projekty uchwały Rady Powiatu w Nidzicy w sprawach: 

1. udzielenia dotacji celowych ze środków budżetu Powiatu Nidzickiego, na realizację prac 

remontowych, konserwatorskich oraz roboty budowlane, w ramach Rządowego Programu 

Ochrony Zabytków, Edycja 2RPOZ/2023. 

2. zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

3. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2024-2034. 

 

 

Zarząd Powiatu w Nidzicy rozmawiał z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy 

na  temat wykonania zadania jakim jest remont ul. Warszawskiej. Firma, która realizuje ww. zadanie 

wystąpiła z wnioskiem o wydłużenie terminu realizacji tego zadania ze względu na panujące warunki 

atmosferyczne. Zarząd Powiatu postanowił, że decyzja o wydłużenia terminu zakończenia remontu 

ul. Warszawskiej należy do P. Dyrektora PZD w Nidzicy. Zaznaczyli jednak, że termin zakończenia 

zadania powinien zostać wyznaczony na koniec lutego 2024 r. lub na koniec marca 2024 r.  

 

W dalszej części porządku obrad Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz przedstawiła wyniki 

z kontroli przeprowadzonej przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego odnośnie zadań obronnych 

realizowanych przez P. Starostę Nidzickiego. Wystąpienie zakończyło się wynikiem pozytywnym z 

7 nieprawidłowościami w obszarach obronnych. Został nam wyznaczony termin na udzielenie 

informacji odnośnie realizacji wniosków i zaleceń w terminie 60 dni. Zarząd Powiatu zapoznał się 

również wynikami audytu przeprowadzonego w Starostwie Powiatowym w Nidzicy.  Ogólna ocena 

przeprowadzonego audytu była pozytywna. Jedyne uwagi i zalecenia jakie wniósł Audytor dotyczą 

analizy ważności licencji na oprogramowanie służące do przetwarzania danych osobowych.  

P. Sekretarz odniosła się do zaleceń audytu za 2022 r., gdzie było zalecenie przeprowadzenia 

szkolenia dla pracowników w zakresie przetwarzania danych osobowych i powołania inspektora 

bezpieczeństwa teleinformatycznego. Wyjaśniła, że odnośnie przetwarzania informacji odbyło się 
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szkolenie 3 października 2023 r. , natomiast odnośnie powołania rozpoczęliśmy procedury w tym 

zakresie, a Starostwo Powiatowe jest na etapie uzgodnień z Państwowym Instytutem Badawczym 

w celu pozyskania laptopa i telefonu do przetwarzania informacji niejawnych, które mają klauzulę 

niejawną. Zarząd zapoznał się również z planowanymi tematami audytu wewnętrznego w tym roku. 

Jest to: funkcjonowanie i finansowanie  zadań realizowanych przez Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Nidzicy, prawidłowość realizacji wybranych zadań przez Powiatowy Ośrodek 

Rozwoju Edukacji w Nidzicy, organizacja i funkcjonowanie Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju 

i Zarządzania Kryzysowego, współpraca z innymi komórkami i jednostkami powiatowymi oraz 

prawidłowość funkcjonowania systemu bezpieczeństwa systemu informacji w Starostwie 

Powiatowym, w tym ochrony danych osobowych. 

Dalej, Sekretarz Powiatu  P. Iwona Urbanowicz poinformowała o rozpoczętych kontrolach  

w Domu Pomocy Społecznej. Starostwo Powiatowe otrzymało informację, że jest prowadzona 

kontrola w  Środowiskowym Domu Samopomocy w Nidzicy oraz rozpoczęta została kontrola  

w Domu Rodzinnym w Napiwodzie. Te 2 kontrole przeprowadza Wojewoda Warmińsko-

Mazurski.  

Ponadto, Zarząd Powiatu w Nidzicy zapoznał się z wnioskiem Inspektora Nadzoru 

Inwestorskiego o zwiększeniu Jego wynagrodzenia za nadzorowanie inwestycji jaką jest 

rozbudowa/przebudowa budynku Starostwa Powiatowego w Nidzicy. P. Inspektor uważa, że 

zwiększył mu się okres sprawowania nadzoru o rok, ponieważ z umowy wynika, że nadzór miał 

sprawować do 23.03.2023r. P. Sekretarz nadmieniła, że umowa była zawierana w 2021 r. kiedy to 

rozpoczynano całą procedurę związaną z rozbudową budynku Starostwa Powiatowego. 

Ostatecznie inwestycja miała zakończyć się w listopadzie, ale została przesunięta o niecałe 5 

miesięcy. W związku z powyższym Zarząd nie powinien zgodzić się z tym, że okres nadzoru 

zwiększył się P. Inwestorowi o 12 miesięcy, tylko o 5 miesięcy. W umowie zawartej z P. 

Inspektorem zostały wskazane daty przybliżone., a wynagrodzenie otrzymuje za czas sprawowania 

nadzoru nad inwestycją. Z tych 2 powodów ten wniosek powinien zostać skorygowany, dopiero 

wówczas można byłoby przystąpić do jego rozpatrzenia.  

Zarząd Powiatu zapoznał się również z informacją z NFZ, będącą odpowiedzią na pismo 

Społecznej Rady Seniorów Województwa Warmińsko-Mazurskiego dotyczące ceny punktu 

rozliczeniowego oddziału geriatrycznego ZOZ w Nidzicy. W związku z tym, że oddział geriatrii 

rozpoczął swoją działalność w sierpniu 2022 r, jako komórka funkcjonująca krócej niż 2 lata nie 

mógł zostać włączony do umowy w ramach ryczałtu systemu podstawowego szpitalnego 

zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej podczas tworzenia jesienią 2022 r. wykazu szpitali 

sieciowych na kolejny okres tj. od 1 stycznia 2023 r. do 30 czerwca 2027 r.. W związku z tym, ta 

wycena punktów jest  w takiej wysokości w jakiej jest w tej chwili naliczana. Wszystkie te powyższe 

ceny tych punktów rozliczeniowych nie są ustalane przez fundusz tylko są ustalane na podstawie  

wyceny świadczeń, którą sporządza Agencja Oceny Technologii Medycznej i Taryfikacji, a fundusz 

jest zobowiązany żeby przestrzegać i wyrażać te przepisy i rekomendacje publikowane przez 

Ministerstwo i Agencję  Oceny Technologii Medycznej i Taryfikacji.  

 

Dalej, Członkowie Zarządu otrzymali informację, że odnośnie zapytań dotyczących 

wynagrodzenia P. Dyrektor ZOZ z tytułu zatrudnienia w 2022 r., udzielona informacja przez 

szpital nie jest wyczerpująca i jasna, dlatego też, Starostwo Powiatowe ponownie wystąpiło  

z zapytaniem do ZOZ.  

Na posiedzeniu została również przedstawiona informacja o tym, że do Starostwa Powiatowego w 

Nidzicy wpłynęła skarga na jedną z pielęgniarek pracujących na ZOL w Nidzicy. Obecna na 

posiedzeniu Zarządu Powiatu p. o Dyrektora ZOZ w Nidzicy P. Anna Szypulska poinformowała, 
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że osoba, o której mowa w skardze została odsunięta od pełnienia swojej funkcji. Dodała, że na 

pewno nie będzie pełniła funkcji pielęgniarki na ZOL.  

Starosta P. Marcin Paliński poinformował o spotkaniu, które odbyło się w dn. 9 stycznia 2024 r.  z 

Dyrektorem NFZ w Olsztynie P. Zakrzewskim.  

Następnie, P. Anna Szypulska przedstawiła sytuację Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy. 

Poinformowała, że zabezpieczenie kadry w obsadę lekarską jest trudne. Dodała, że prowadzi 

rozmowy o pracę z lekarzami, ale pozyskanie nowych osób do pracy jest trudne. Nie wszyscy chcą 

rozmawiać o pracy w naszym szpitalu, nie każdy z lekarzy odpowiada na zapytania o ofertę pracy. 

Nie sądziła, że opinia o naszym szpitalu jest aż tak zła i szpital jest źle odbierany na zewnątrz. 

Poinformowała, że 2 lekarzy zadeklarowało pracę w naszym szpitalu.. Powiedziała, że dopóki nie 

zabezpieczymy oddziału w kadrę medyczną to na ten moment jest duże ryzyko, że nie będziemy 

mieli z kim pracować. Dodała, że jest świadoma tego, że musimy wyciszyć sytuację jaka panuje 

między ZOZ a Starostwem Powiatowym. Następnie, P. Anna Szypulska poinformowała Zarząd, 

że doszło do pęknięcia jednej ze ścian w nowym skrzydle budynku szpitala. Sytuacja jest o tyle 

problematyczna, że nie można domagać się naprawy ww. ściany na podstawie gwarancji, z tego 

względu, że firma, która była wykonawcą już nie istnieje. P. Anna Szypulska poinformowała 

również, że popsuł się piec zabezpieczający główny piec w razie awarii w dostawie ciepła i ciepłej 

wody do szpitala. 

 

 

 

Starosta 

 / - / Marcin Paliński 

 


